
Konstituerende	  møde	  i	  DAF’s	  BU-‐komité,	  søndag	  13.12.2015	  
Mødested:	  Jyllands-‐Posten,	  Rådhuspladsen,	  Kbh.	  

Deltagere:	  Anne	  Line	  Mørck	  (ALM),	  Morten	  Skov	  Hansen	  (MSH),	  Charlotte	  Beiter	  Bomme	  (CBB),	  Gunnar	  
Møller	  Nielsen	  (GMN),	  Søren	  Munch	  (SM),	  Morten	  Albjerg	  Nielsen	  (MAN).	  

1. Valg	  af	  mødeleder:	  Anne	  Line	  Mørck	  
2. Valg	  af	  referent:	  Søren	  Munch	  
3. Godkendelse	  af	  dagsorden	  
4. Konstituering:	  	  

Anne-‐Line	  Mørck	  –	  formand	  valgt	  på	  årsmødet	  (2	  år)	  
Vakant	  –	  medlem	  valgt	  på	  årsmødet	  (1	  år)	  
Udpegede	  medlemmer:	  Gunnar	  Møller	  Nielsen,	  Charlotte	  Beiter	  Bomme,	  Morten	  Skov	  Hansen	  
Bestyrelsesrepræsentant:	  Søren	  Munch	  
Repræsentant	  for	  DAF’s	  administration:	  Morten	  Albjerg	  Nielsen	  

5. Forhistorien	  og	  fremtiden	  
ALM	  fortæller	  om	  de	  seneste	  års	  historie	  med	  arbejdet	  i	  BU,	  som	  har	  været	  præget	  af	  manglende	  
fodslag	  mellem	  de	  politiske	  ønsker	  (bestyrelsen),	  BU-‐udvalg	  og	  administrationen.	  Stadig	  ret	  store	  
forskelle	  mellem	  Øst	  og	  Vest.	  God	  kontakt	  mellem	  klubberne	  og	  BU,	  men	  komiteen	  skal	  være	  mere	  
synlig.	  	  

6. Kommissorium,	  fokusområder	  og	  arbejdsgrupper	  	  
Komiteen	  gennemgik	  og	  diskuterede	  oplæg	  til	  kommissorium	  for	  BU-‐komiteen,	  som	  var	  fremsendt	  af	  
ALM	  på	  forhånd.	  Der	  var	  bred	  enighed	  om,	  at	  komiteen	  ved	  sin	  konstituering	  er	  bredt	  sammensat	  
inden	  for	  DAF’s	  rammer:	  Øst	  og	  vest	  repræsenteret,	  de	  fleste	  klubtyper	  –	  bortset	  fra	  løbeklubber	  –	  er	  
repræsenteret,	  komitémedlemmer	  har	  en	  bred	  og	  forskellig	  berøringsflade,	  og	  der	  er	  både	  medlemmer	  
med	  aktivbaggrund	  og	  forældrebaggrund.	  Der	  mangler	  et	  eller	  to	  medlemmer	  under	  25	  år,	  og	  det	  er	  
komiteens	  målsætning	  at	  rekruttere	  1-‐2	  medlemmer	  i	  de	  kommende	  måneder.	  
Action:	  Morten	  Skov	  Hansen	  kontakter	  relevante	  emner	  (bl.a.	  Dennis	  Mägi	  og	  Mads	  Moos	  Larsen)	  
under	  25	  år	  i	  Aarhus	  1900	  
Det	  endelige	  udkast	  til	  kommissorium	  for	  BU-‐komiteen	  blev	  fastlagt	  og	  fremsendes	  nu	  til	  godkendelse	  i	  
DAF’s	  bestyrelse.	  Komiteen	  har	  fem	  generelle	  fokusområder	  i	  sit	  virke:	  Rådgivning,	  formalia,	  drift,	  
demokrati/debat	  og	  udvikling.	  	  
Komiteen	  nåede	  ikke	  at	  diskutere	  et	  egentlig	  arbejdsprogram	  for	  2016,	  men	  koncentrerede	  sig	  om	  at	  få	  
de	  principielle	  linjer	  på	  plads	  og	  få	  fastlagt	  de	  formelle	  rammer	  omkring	  arbejdet	  i	  komiteen.	  
Arbejdsprogrammet	  vil	  blive	  diskuteret	  på	  plads	  i	  den	  kommende	  tid,	  men	  som	  udgangspunkt	  satser	  
BU	  på	  at	  afholde	  to	  mindre	  konferencer	  (april/oktober),	  som	  falder	  sammen	  med	  behandling	  af	  
indkomne	  forslag.	  Desuden	  vil	  komiteen	  prioritere	  at	  få	  genoplivet	  kommunikation,	  debat	  og	  dialog	  
omkring	  børne-‐	  og	  ungdomsatletik.	  	  
	  
Kommissorium	  for	  BU-‐komité	  2016	  (indstilling	  til	  DAF’s	  bestyrelse)	  

	  
Formål:	  
	  

	  
Komiteen	  skal	  som	  fagligt	  rådgivende	  organ	  understøtte	  DAF’s	  bestyrelse	  for	  at	  
sikre	  implementeringen	  af	  forbundets	  vedtagne	  strategiplan	  på	  områder,	  der	  
vedrører	  børn	  og	  ungdom	  i	  dansk	  atletik	  og	  motion.	  Komiteen	  skal	  varetage	  DAF	  
forbundsmappe	  vedr.	  børne-‐	  og	  ungdomsforhold.	  
	  

	  
Sammensætning:	  

	  
En	  repræsentant	  fra	  bestyrelsen,	  forankring	  via	  en	  repræsentant	  fra	  DAF	  
administration.	  To	  af	  årsmødet	  valgte	  udvalgsmedlemmer	  og	  to-‐tre	  udpegede	  



medlemmer,	  heraf	  vælges	  i	  udvalget	  en	  formand	  ved	  konstituerende	  møde.	  Disse	  
suppleres	  gerne	  med	  repræsentanter	  fra	  både	  Øst-‐	  og	  Vestdanmark	  som	  
projektmedlemmer,	  og	  med	  mindst	  ét	  ungt	  medlem	  under	  25	  år.	  	  
Udvalget	  skal	  i	  videst	  muligt	  omfang	  repræsentere	  både	  større	  og	  mindre	  klubber.	  

	  
Refererer	  til:	   DAF’s	  bestyrelse	  
Generelle	  opgaver:	   RÅDGIVNING:	  Rådgive	  DAF’s	  bestyrelse	  og	  administration	  ift.	  udvikling	  af	  

forbundets	  politik	  og	  strategier	  på	  børne-‐	  og	  ungdomsområdet,	  herunder	  
Fremtidens	  Atletikmiljø.	  

DRIFT:	  Sikre	  at	  tiltag	  og	  aktiviteter,	  igangsat	  af	  komiteen	  eller	  tilknyttede	  
projektgrupper,	  sker	  i	  overensstemmelse	  med	  DAF	  Strategiplan	  og	  budget.	  

FORMALIA:	  Varetage	  ændringsforslag	  til	  forbundsmappens	  afsnit	  11*,	  12	  og	  15.	  

DEMOKRATI:	  At	  sikre	  passende	  og	  relevante	  rammer	  omkring	  debatten	  om	  
udvikling	  af	  børne-‐	  og	  ungdomsområdet,	  f.eks.	  en	  BU-‐konference	  

UDVIKLING:	  Udvikling	  af	  børne-‐	  og	  ungdomsområdet	  mhp.	  at	  fastholde	  
eksisterende	  og	  tiltrække	  nye	  aktive	  samt	  skabe	  rammer	  for	  vidensdeling,	  
klubsamarbejde	  og	  klubmiljøer.	  

Driftsopgaver:	   Varetage	  driftsprægede	  opgaver	  med	  vægt	  på	  terminsliste	  og	  mesterskaber,	  
herunder	  kvalificering	  og	  klubmiks.	  	  

Udarbejde	  projektplaner	  og	  budgetter	  i	  overensstemmelse	  med	  DAF’s	  strategi.	  

Kommunikation	  og	  dialog	  med	  DAF-‐klubber	  om	  aktiviteter,	  projekter	  og	  øvrig	  
udvikling	  inden	  for	  BU-‐komiteens	  arbejdsområde.	  

Deltagelse	  i	  og	  relevant	  indflydelse	  på	  central	  terminsplanlægning.	  

Repræsentation	  i	  det	  nordiske	  børne-‐	  og	  ungdomssamarbejde.	  
	  

Strategiplansmål:	   Tiltag	  pba.	  IDAN’s	  anbefalinger	  til	  Fremtidens	  Atletikmiljø	  
Udvikling	  af	  arrangementsstrategi	  
”Målrettet	  mangel	  på	  målrettethed”	  
Forankring	  af	  DAF	  frivillighedsstrategi	  

BU-‐komiteen	  har	  endnu	  ikke	  konkrete	  forslag	  til	  projektgrupper,	  men	  DAF’s	  administration	  har	  forslag	  til	  to	  
projektgrupper;	  DM	  ungdom/junior	  hold	  og	  16-‐23	  årige	  i	  atletik	  .	  I	  den	  kommende	  tid	  vil	  BU	  søge	  at	  
udrede,	  hvad	  projektgrupperne	  egentlig	  går	  ud	  på.	  	  

	  

7. Kommunikation/præsentation/planlægning	  

Information:	  

Komiteen	  vil	  udbygge	  og	  modernisere	  afsnittet	  om	  BU	  på	  DAF’s	  hjemmeside	  (SM).	  	  

Desuden	  skal	  komiteen	  og	  dens	  tanker	  præsenteres	  i	  nyhedsform,	  f.eks.	  som	  interview	  med	  BU-‐formanden	  
(5	  hurtige	  Q&A).	  ALM	  tager	  kontakt	  til	  DAF’s	  kommunikationsafd.	  	  

DAF-‐Dropbox	  til	  BU-‐komité	  er	  oprettet.	  For	  alle	  komiteens	  medlemmer.	  

Facebook:	  	  



”BU-‐komiteen	  i	  DAF”	  genoplives.	  En	  lukket	  gruppe	  med	  pt.	  ca.	  100	  medlemmer,	  men	  ingen	  aktivitet	  i	  
halvandet	  år.	  Adm.:	  ALM.	  Medlemmer:	  Ledere,	  trænere,	  politikere.	  

Intern	  gruppe	  for	  komiteens	  medlemmer	  (SM	  opretter	  og	  adm.)	  

Branding	  

Komitémedlemmer	  optræder	  i	  DAF-‐tøj	  med	  BU-‐tryk	  til	  stævner/mesterskaber	  (CBB	  bestiller	  tøj).	  

Planlægning	  

Komiteen	  ønsker	  at	  kunne	  benytte	  TeamWork-‐systemet	  til	  fælles	  projektstyring	  og	  dokumenthåndtering	  
(MSH).	  

8. Detailbudget	  

DAF	  har	  afsat	  100.000	  kr.	  i	  2016.	  Komiteen	  diskuterede	  kort	  de	  økonomiske	  rammer,	  som	  minder	  meget	  
om	  rammerne	  under	  det	  gamle	  BU.	  For	  nuværende	  har	  BU-‐komiteen	  ikke	  overblik	  nok	  over	  aktiviteter,	  
planer	  og	  årsprogram	  til	  at	  kunne	  lave	  et	  detailbudget.	  Vi	  kender	  pt.	  kun	  få	  udgiftsposter,	  blandt	  andet	  4	  
fysiske	  møder	  årligt	  til	  ca.	  20.000	  kr.	  samt	  to	  mindre	  konferencer.	  Rammer	  for	  endeligt	  budget	  aftales	  med	  
Kirse	  af	  ALM.	  Forbruget	  i	  2015	  er	  dog	  væsentligt	  under	  budget,	  idet	  BU	  har	  ligget	  underdrejet	  i	  omkring	  et	  
halvt	  års	  tid.	  	  

9. Samarbejde	  og	  kontakter	  i	  øst/vest-‐model	  og	  ”tænkehat”	  samt	  evt.	  kandidater	  	  

BU	  ønsker	  formaliseret	  kontakt	  til	  klubberne	  i	  Vestdanmark	  –	  evt.	  en	  kontaktperson.	  Initiativet	  til	  et	  
udvidet	  og	  forbedret	  regionsarbejde	  ligger	  her	  dog	  hos	  DAF,	  finder	  komiteen.	  Kontakten	  til	  DAF-‐klubberne	  
tænkes	  målgrupperettet	  med	  tre	  mailinglister:	  Øst,	  vest	  og	  samlet.	  Komiteen	  ønsker	  DAF-‐administrationens	  
hjælp	  hertil.	  

Komiteen	  diskuterede	  et	  forslag	  fra	  ALM	  og	  SM	  om	  at	  etablere	  en	  lukket	  ”tænkehat”	  bestående	  af	  4-‐5	  
kompetente,	  håndplukkede	  personer	  fra	  DAF’s	  –	  udvalgt	  efter	  samme	  kriterier	  som	  komitémedlemmer.	  
Tanken	  er	  at	  benytte	  ”tænkehatten”	  til	  større	  tiltag	  og	  projekter,	  hvor	  hat-‐medlemmernes	  kompetencer	  
skal	  bruges	  til	  at	  ”trykprøve”	  tilsyneladende	  gode	  ideer	  fra	  komiteen.	  	  

Forslag	  fra	  komiteen	  samles	  på	  Facebook:	  Foreløbig	  er	  Maria	  Suurballe,	  Aarhus	  1900,	  Morten	  Larsen,	  
Greve,	  Mona	  Carlsen,	  Olympia	  og	  Ulla	  Kolding	  bragt	  i	  forslag.	  

10. Beslutningsproces	  for	  lovændringer	  

Forslaget	  til	  procedure	  for	  behandling	  af	  lovforslag	  som	  indstillet	  af	  DAF’s	  administration	  og	  bestyrelse	  blev	  
diskuteret	  og	  godkendt.	  Komiteen	  gør	  dog	  opmærksom	  på,	  at	  der	  på	  lige	  netop	  BU-‐området	  vil	  være	  en	  
række	  beslutninger	  –	  også	  angående	  lovændringer	  –	  som	  ville	  skulle	  tages,	  når	  behovet	  opstår.	  Disse	  vil	  
således	  blive	  behandlet	  som	  dispensationer,	  der	  så	  siden	  må	  indarbejdes	  i	  forbundsmappen,	  hvis	  det	  ikke	  
har	  været	  solo	  dispensationer.	  

11. Møderække	  2016	  samt	  fokus	  til	  møder	  og	  møde	  type	  (skype/F2F,	  deadlines)	  

BU-‐komiteen	  ønsker	  at	  komme	  solidt	  i	  gang	  i	  det	  første	  år	  og	  afholder	  derfor	  fire	  fysiske	  møder:	  	  

• 5.-‐6.	  marts	  i	  forbindelse	  med	  DMU-‐inde	  i	  Skive	  (fredag	  aften	  er	  foreslået,	  eller	  en	  time	  i	  løbet	  af	  
lørdag/søndag)	  

• Medio	  maj	  (doodle	  med	  mulige	  datoer	  fra	  CBB)	  
• 27.-‐28.	  august	  i	  forbindelse	  med	  Store-‐DM	  i	  Aarhus	  
• Medio	  november	  (doodle	  med	  mulige	  datoer	  fra	  CBB)	  

Desuden	  skal	  planlægges	  ad	  hoc-‐møder	  på	  Skype	  (Skype-‐profiler	  udveksles	  mellem	  komitemedlemmerne	  
på	  FB).	  En	  del	  kommunikation	  og	  sagsbehandling	  vil	  blive	  klaret	  per	  mail	  eller	  via	  den	  interne	  Facebook-‐
gruppe.	  



13. Driftsopgaver	  
• Øvelsesoversigt	  for	  2016	  –	  fremsendt	  af	  DAF’s	  administration	  –	  Godkendt	  
• Nye	  aldersrettede	  discipliner	  og	  revideret	  tidsskema	  for	  ØDMU-‐inde	  i	  januar	  –	  Godkendt	  
• VDMU-‐ude	  den	  11.-‐12.6	  flyttet	  til	  18.-‐19.6,	  og	  mesterskabet	  er	  overdraget	  fra	  Aalborg	  AM	  til	  Skive	  

AM.	  Aalborg	  AM	  og	  Skive	  AM	  er	  orienteret	  mundtligt,	  men	  skal	  have	  en	  formel	  besked,	  ligesom	  
Kalenderprojektgruppe	  (Michael	  Bruun	  Jepsen)	  skal	  orienteres.	  Endelig	  skal	  vestklubberne	  have	  
beslutninger	  per	  mail,	  men	  det	  kan	  måske	  blive	  som	  en	  del	  af	  det	  kommende	  DAF-‐nyhedsbrev.	  
	  

14. Evt.	  

Selvom	  vi	  ikke	  definerede	  projekter,	  identificerede	  vi	  udviklingspotentialer:	  

• Økonomi	  i	  klubberne,	  man	  mangler	  sponsorer,	  hvordan	  findes	  de?	  
• Faciliteter	  og	  ressourcer	  er	  meget	  forskellige,	  en	  kortlægning	  kunne	  være	  ønskeligt	  
• At	  begynde	  sent	  i	  atletikken	  og	  starte	  med	  at	  møde	  den	  uoverkommelige	  ”top”	  
• At	  sikre	  den	  sene	  specialisering	  
• Ledige	  hænder,	  hvor	  er	  de	  og	  hvor	  finder	  de	  andre	  dem?	  
• Stævner/holdkampe	  
• Planlægning!	  
• Sæsonhold/ældre	  begynderhold	  som	  nye	  tanker/tiltag	  
• Idebank	  er	  et	  ønske	  
• Samling	  for	  de	  16-‐24	  års	  på	  frivillig	  basis	  (der	  er	  et	  ”hul”	  efter	  ATK	  konceptet	  for	  dem	  over	  19,	  der	  

ikke	  er	  dygtige	  nok	  til	  CTU,	  men	  gerne	  vil	  atletikken,	  træningen	  og	  konkurrencer	  og	  gerne	  vil	  
fællesskabet).	  

• Vidensdeling	  af	  hold	  og	  personlige	  træningsplaner,	  sociale	  arrangementer	  samt	  andre	  gode	  
initiativer	  der	  er	  lavet	  i	  de	  enkelte	  klubber	  der	  kan	  hjælpe	  til	  at	  løfte	  atlitikken	  i	  DK.	  

Faste	  arbejdsopgaver	  der	  skal	  besættes:	  	  

• Vedligeholde	  mailingliste	  
• Projektplanlægning:	  MSH	  opretter	  og	  vedligeholder	  projektopgaver	  (formentlig	  i	  Team	  Work)	  
• Repræsentant	  ved	  det	  nordiske	  samarbejde	  (evt	  CBB)	  

	  

15. Præsentation	  af	  komitémedlemmer	  

Morten	  Skov	  Hansen,	  42	  år,	  aktiv	  træner	  og	  leder	  8-‐9	  år	  i	  Viborg	  AF:	  Begyndte	  som	  løber.	  3	  sønner	  ville	  gå	  
til	  atletik.	  Blev	  hjælpetræner,	  et	  halvt	  år	  senere	  var	  jeg	  ansvarlig	  træner.	  Har	  arbejdet	  sig	  til	  uddannelse	  og	  
erfaring.	  Står	  i	  dag	  for	  disciplintræning,	  træningsplanlægning,	  bestyrelsesarbejde,	  oma.	  i	  Viborg	  AF.	  
Autodidakt.	  

Anne	  Line	  Mørck,	  45	  år,	  Bagsværd	  AC:	  Begyndte	  for	  11-‐12	  år	  siden	  i	  klubben	  som	  hjælpende	  forælder,	  tog	  
derefter	  dommerkursus	  og	  trænerkursus.	  Blev	  ungdomsudvalgsformand	  og	  har	  været	  med	  i	  en	  rivende	  
udvikling,	  der	  i	  dag	  er	  endt	  med	  160	  ungdoms-‐medlemmer.	  25	  børne/ungdoms	  trænere	  –	  mange	  ung-‐
trænere	  iblandt.	  Er	  Østleder	  og	  deltog	  i	  det	  gamle	  BU.	  Autodidakt.	  

Charlotte	  Beiter	  Bomme,	  Sparta:	  38	  år	  med	  atletik.	  Begyndte	  som	  10-‐årig	  i	  AK73,	  fortsatte	  i	  Sparta	  for	  at	  
forfølge	  ambitionerne.	  Havde	  efter	  aktivtiden	  et	  ønske	  om	  at	  give	  noget	  tilbage	  –	  først	  som	  holdleder	  for	  
DT-‐dameholdet,	  men	  i	  de	  senere	  år	  som	  lønnet	  ansat	  i	  Sparta.	  Først	  med	  Skole-‐OL	  på	  deltid,	  siden	  fuldtid	  
på	  to	  år.	  Ansat	  som	  ungdomschef	  –	  og	  har	  været	  med	  til	  at	  udvikle	  afdelingen	  til	  400	  ungdomsaktive	  og	  
med	  200	  på	  venteliste.	  Kæmper	  med	  kæmpestore	  pladsproblemer.	  Med	  i	  BU	  –	  også	  som	  formand.	  



Gunnar	  Møller	  Nielsen,	  63	  år,	  Sæby	  IK:	  Uddannet	  lærer,	  nu	  på	  efterløn,	  gik	  1	  år	  på	  DHL	  og	  fik	  interessen	  for	  
atletik	  i	  Hjørring.	  I	  SIK80	  fik	  han	  en	  hurtig	  karriere,	  og	  som	  en	  af	  de	  få	  trænere/ledere	  kunne	  han	  arbejde	  på	  
at	  udvikle	  klubben,	  som	  han	  ville.	  Dårlige	  faciliteter,	  men	  byggede	  stille	  og	  roligt	  ud,	  så	  vi	  i	  dag	  har	  et	  
kunststofanlæg	  og	  et	  selvbygget	  klubhus.	  SIK80	  arbejder	  meget	  med	  det	  sociale	  –	  og	  kønsblandede	  hold,	  
det	  sportslige	  alene	  gør	  det	  ikke.	  Ca.	  60	  medlemmer.	  Stor	  opgave	  at	  holde	  på	  de	  nye	  medlemmer.	  Ca.	  10	  
trænere.	  	  

Morten	  Albjerg	  Nielsen,	  35	  år,	  DAF:	  25	  år	  med	  atletik	  –	  som	  udøver	  og	  træner	  i	  Esbjerg	  og	  senest	  ansat	  i	  
DAF.	  Bor	  i	  Nyborg.	  Fysioterapeut-‐uddannet	  med	  Masters-‐overbygning.	  Arbejder	  med	  Make	  Athletics	  
Happen,	  kursusplanlægning,	  etc.	  	  	  

Søren	  Munch,	  SAK77,	  53	  år:	  Også	  38	  års	  jubilæum	  med	  atletik.	  Aktiv	  som	  mellem-‐	  og	  langdistanceløber	  til	  
1990,	  men	  træner	  og	  leder	  siden	  1983.	  Har	  været	  formand	  i	  SAK77	  og	  er	  nu	  ulønnet	  sportschef.	  Hylder	  
filosofien	  om,	  at	  man	  skal	  være	  træner	  eller	  leder	  for	  sin	  selv	  skyld	  –	  og	  fordi	  man	  synes	  det	  er	  sjovt.	  Med	  i	  
15	  års	  spændende	  udvikling	  i	  SAK77	  frem	  til	  børne-‐og	  ungdomsafdeling	  med	  100	  medlemmer	  og	  ca.	  15	  
trænere.	  Medlem	  af	  DAF’s	  bestyrelse	  siden	  2013.	  

	  


